
 

 

 

Regionalenheten 
 

Postadresse Besøksadresse Saksbehandler: 
Postboks 988 Kirkegaten 76, Lillehammer  

Bankkonto: 2000 09 50018 
Ane Bjørnsgaard 

2626 LILLEHAMMER Telefon:    

Org. nr.  961382335. E-post:  postmottak@oppland.org E-post: ane.bjornsgaard@oppland.org 

 

  

Møtereferat  

 
Vår ref.: 201405596-1 Lillehammer, 25. juni 2014 
  

   

Møtedato: 24.06.2014 Tid: 13.45 – 14.45 

Møtested: Fylkeskommunens møteromsavdeling 

Deltakere: Tor Formo, Øyer-Tretten Idrettsforening 

Bente Horgen, Øyer Kommune 

Olav Malmedal, Fylkesmannen i Oppland 

Terje Abrahamsen, Fylkesmannen i Oppland 

Helge Haugan, Øyer kommune 

Tor Christensen, Structor 

Stig Plukkerud 

Guri Rudi 

Tuva Eiklid 

Henrik Natvig 

Fravær:  

Kopi til:   

Kristin Loe Kjelstad 

Møteleder: Henrik Natvig Referent: Ane Bjørnsgaard 

 

 

Referat fra møte i planforum 24. juni 2014 om oppstart av reguleringsplan for Øyer 

idrettspark 

 

Følgende saker ble drøftet/orientert om: 

 

Saksnr Sakstittel/referat Ansvar 

1.  Presentasjon av bakgrunn 

ØTI – visjon – Meningsfull fritid for alle! 

ØTI begynte arbeidet med å få på plass en kunstgressbane i 2007. Strandet på 

økonomi.  

Startet opp igjen i 2012 – opprettet en kunstgressgruppe (idrettsparkgruppe) 

Målet for idrettsplassen:  

- Tilrettelegge området slik at det blir et naturlig møtested i Øyer 

- Hele området må få en ansiktsløftning 

- Slik området framstår i dag er det ikke tilfredsstillende.  
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Ikke etter dagens standard i dag. Lysløypene er smal og trang, men skileikanlegget 

er ikke pent. Viktig med hensyn til oppvekstvilkår for barn og unge. Ønsket er å få 

inn nye element av organisert og uorganisert aktivitet.  

ØTI er eier av mesteparten av området. Kommunen eier en liten del.  

Oppgradering av området krever mer ressurser enn det idrettslaget pr. i dag har.  

ØTI har sett behovet for å ha en helhetlig plan over området. Kom for seint med 

planene i forhold til å få det med i den vedtatte områdeplanen/sentrumsplan. 

Kommunen og ØTI har slått interessene sammen og jobber godt i lag for å utvikle 

området. ØTI ser for seg at Øyer idrettspark blir et nav/sentrum for organisert og 

uorganisert aktivitet.  

 

Hvorfor?  

- Godefasiliteter for idretten.  

- Oppvekstvilkår for barn og unge 

- Folkehelse, økt fysisk aktivitet 

- Trenger et attraktivt og trivelig møtested i sentrum 

- Viktig faktor for folk som vil bosette seg i Øyer. 

- Mangler et skikkelig oppgradert idrettsanlegg i sentrum.  

Hva skal idrettsparken inneholder? 

- Detaljplanlegging vil skje i tett samarbeid med ungdomskolen.  

- Aktiviteter på idrettsplassen skal utfylle aktiviteten på skolene.  

- Søker om å bygge om den nordre banen til kunstgressbane uten 

undervarme.  

I vintersesongen er det vinteridretten og hallidretten som har fokus for ØTI.  

- Lysløypa og skileikanlegget – viktig nærmiljøanlegg på Granerudmoen.  

- Lysløypa skal beholdes og anlegget oppgraderes – utbedre traseen med 

skibru over parkeringsplassen som i dag krysses med bil.  

- Brukes til trening, lysløyperenn, skolen, barnehage og uorganisert aktivitet. 

Viktig nærmiljøanlegg.  

- Skileikanlegget skal bestå og opprustes.  

- Planene innebærer at 250 meter av lysløypa må fjernes. Lysløypa ble lagt 

der i 1985 – da ble lysløypa flyttet fra Øyer ungdomsskole når Hafjell ble 

bygd. ØTI har fagfolk fra skiforbundet Torbjørn Brox som mener at 

endringene ikke vil forrige lysløypa.  Det vil bli fjernet to 180graders svinger, 

ellers blir opprinnelig trase utbedret, samt at det lages bru ved kryssing av 

skiløype ved parkering. Det er ikke lengden som er poenget på denne løypa. 

Lysløypa er 2,2 km slik den er pr. i dag.  

Klubbhuset trenger oppgradering. Idrettslaget har ikke noe felles samlingssted slik 

det er i dag. 

Andre tiltak:  

- Totalopprustning av søndre grasslette 

- Ulike friidrettselementer 



- Få til et pent område med adkomst fra området mellom Coop og Rimi i 

samarbeid med næringslivet og kommune.  

- Tilrettelegge med benker, bord, grillplass på ulike områder 

- Basket, isflate, sandvolley, tennis 

- Skateanlegg for banene 

- Utbedre parkeringsplassen.  

 

Finansering 

- Alle prosjektene kan det søkes spillemidler på 

- Spillemiddelsøknaden for kunstgressbanen er godkjent 

- Betydelig dugnadsdel samt bidrag fra lokalt næringsliv 

- Egenkapital 

 

2.  Sakens kjerne 

 

Salg av tomteareal for å finansiere oppgradering av Øyer idrettspark 

- Selge et tomteareal opp mot Bakkevegen/Granrudvegen 

- Lokale investorer er på plass, verdi ved salg av området vil tilfalle ØTI 

- Støtte i det politiske miljøet i kommune 

 

Prosessen  

- Planene er lagt fram for planutvalget i kommunen. Massiv støtte, ingen 

negative bemerkninger.  

- Det er blitt kjørt en prosess i idrettslaget. Informasjon om planene + et 

årsmøtevedtak. Enstemmig vedtatt i idrettslaget.  

- Området hvor boligarealet er tenkt er pr. i dag mye buskas/ubrukte 

områder, men folk bruker dette området til å gå til og fra idrettsplassen.   

- ØIT er klar over at områdereguleringen som har regulert hele området er 

regulert  idrettsformål og at denne planen er et avvik. 

 

3.  Innspill til saken 

 

Fra fylkesmannen:   

Kortfattet og greit planprogram. Selv om det ikke er i samsvar med overordnet plan 

så er det ikke automatisk KU-plikt. Hva er det som gjør at Øyer mener at det er KU-

pliktig?  

 

Øyer kommune:   

Administrasjonen har vurdert dette med KU-plikt i forhold til barn- og unge.  

 

Fylkesmannen:  

Dette er vi enig i. Vi synes ikke planen er godt nok KU-vurdert i forhold til 

rikspolitiske retningslinjer for barn og unge. Det er noen moment som burde vært 
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belyst.  

Tiltaket er bra når det er fokus på oppgradering av selve idrettsanlegget, men det 

tas areal fra et friområde til felles formål til bruk til boligformål.  Er det kjørt 

medvirkning fra barn og unge om hva de ønsker av tilrettelegging for organisert og 

uorganisert aktivitet.  

 

Hva med bokvalitetene på eventuelle nye boliger. Er eksempelvis 

støyproblematikken fra idrettsanlegget i tråd med støyforskriften? Støy fra 

idrettsanlegg er en reell problemstilling som bør belyses.   

Et annet poeng til ifht. dette med støy er at skissert boligområde ligger inntil 

fylkesvei. Dette bør utredes.  

 

Øyer kommune: 

Fornuftig at det sies noe om bokvalitet for nye boliger inkl. støy i planbeskrivelsen. 

Det er kjørt flere runder med eksisterende naboene, blant annet med hensyn til 

belysning av kunstgressbanen. 

 

Øyer-Tretten idrettsforening: Det er kjørt en prosess i kommunen på hva barn og 

unge i Øyer ønsker å ha. De fleste tingene som er listet opp av tiltak er kommet fra 

medvirkning med barn og unge.  

 

Fylkesmannen:  

Dette er et begrenset område som er lagt til rette for idrettsanlegg.  Dette er det 

området man har sentralt – også i framtida. Hvordan er det tenkt på økonomi i 

forhold til vedlikehold av fremtidig anlegg. Det bør tenkes på. Kan det være andre 

måter å utnytte arealene på. Det bør vurderes andre måter å gjøre det på.   

 

Øyer kommuner: Stedsutvikling i Øyer handler om å skape et levende sentrum.  

Utviklingen av Øyer idrettspark med nærmiljøanlegg, en skatepark og andre tiltak 

vil øke kvaliteten på området.   

 

Oppland fylkeskommune:  

Krav som gjelder innenfor spillemiddelbestemmelsene. Dette er et anleggssted fra 

1970-80-tallet. Kulturdepartementet stiller krav til at driften av anlegget skal vare i 

40 år. Ved bruksendring plikter anleggseier å søke om godkjenning fra 

departementet. Vi vil anbefale at Øyer kommune melder i fra til departementet om 

eventuell endring, sett i forhold til idrettsparken som helhet.  

 

Hvilke boliger er det bruk for i Øyer? Er eneboliger den beste måten å utnytte 

arealet på? Hvordan sikre snarveier fra eksisterende boliger og ned til 

idrettsparken? 

 

Fra kulturarv er det registrert to kokegroper sør i området, men disse er frigitt 

gjennom områdeplan.  
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De rikspolitiske retningslinjene for barn og unge påpeker at ved tap av arealer brukt 

til barn og unges lek, skal det gis fullverdig erstatning. Hvilken vurdering er gjort 

med hensyn til dette?  Denne vurderingen må belyses tilstrekkelig da det i dette 

tilfelle vil det være innsigelsesgrunnlag p.g.a. formålet med boliger vil avvike fra 

overordnet plan. Planbeskrivelsen må også redegjøre for hvordan medvirkning fra 

barn og unge er ivaretatt? Det henvises til involveringsarbeidet som har blitt gjort i 

forbindelse med kommunale planer, alt av kunnskapsgrunnlag bør komme fram i 

planbeskrivelsen.  

 

Øyer kommuner:   

Øyer har 84% eneboliger, men har nå bygd 14-18 leiligheter med livsløpsstandard 

på Øyertunet +  noe annen redegjørelse for boliger i Øyer.  

 

ØTI:  

Vil beholde snarveier ned til idrettsplassen + legge veien i bakkant av boligene. Det 

finnes andre areal med ulent terreng rett i nærheten, slik at barns behov for allsidig 

lek er til stede. Det blir også igjen betydelig av slike arealer innafor 

idrettsplassområdet sjøl om planene gjennomføres slik det er beskrevet.   
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4.  Avslutning og oppsummering 

Fylkeskommunen  

Sakens kjerner er Rikspolitiske retningslinjer for barn og unges, og medvirkning fra 

denne gruppen. Dette må redegjøres godt for i planmaterialet.  

 

Avslutningskommentar fra fylkesmannen:  

Dette har en del positive sider og vi har nå pekt på en del utfordringer. Øyer 

kommune har som arealplanmyndighet ansvar for å vurdere verdien av dette 

området.  

 

 


